
هک شدن اینستاگرام شخصیت های معروف آژیر

گ�روه اجتماعی: رئیس پلی��س فتا درباره هک ش��دن اکانت 
هنرمندان و شخصیت های معروف در اینستاگرام هشدار داد.

به گزارش میزان، س��ردار سیدکمال هادیان فر با اشاره به انتشار 
خبر هک اکانت تعداد زیادی از کاربران اینستاگرام گفت: بتازگی یک 
گروه هکری با ادعای سرقت اطلاعات حدود 6 میلیون نفر از کاربران 
سرشناس از قبیل شخصیت های ورزشی، بازیگران و... در اینستاگرام، 
اقدام به فروش آنها کرده اس��ت.  هادیان ف��ر ادامه داد: بنابر گزارش 
کمپانی اینستاگرام، علت این امر وجود یک آسیب پذیری مهم امنیتی 
در قس��مت API در برنامه اینستاگرام بوده که به مهاجمان اجازه 
دسترسی به اطلاعات مهمی از قبیل شماره تماس و آدرس ایمیل را 
فراهم آورده است. این مقام ارشد نظامی در تشریح این روش گفت: 
بر اساس گزارش ارائه شده توسط آزمایشگاه کسپراسکای، این مساله 
در Mobile API اینس��تاگرام، بویژه در گزینه تنظیم مجدد رمز 
عبور بوده که منجر به لو رفتن اطلاعات تماس و آدرس ایمیل افراد 

سرشناس )سیاستمداران، ستارگان ورزشی و شرکت های رسانه ای( 
شده اما این اطلاعات شامل پسورد کاربران نیست. سردار هادیان فر 
اطلاعات تماس و آدرس ایمیل قربانیان را از موارد به س��رقت رفته 
برشمرد و گفت: کمپانی اینستاگرام قبلاً همه کاربران مورد تأییدش را 
از طریق ایمیل مطلع کرده و همچنین نسبت به پاسخگویی به هرگونه 
تماس تلفنی، پیام متنی یا ایمیل مشکوک یا نا شناخته هشدار داده 
است. وی افزود: گفتنی است هکرها با در اختیار داشتن آدرس ایمیل 
و شماره تلفن کاربران می توانند با استفاده از تکنیک های مهندسی 
اجتماعی در مرحله بعدی به اطلاعات حساب اینستاگرام دسترسی 
داشته باشند. سردار هادیان فر در توصیه به کاربران اینستاگرام تأکید 
کرد: انتخاب رمزهای عبور مجزا برای هر حساب کاربری و همچنین 
الگوبرداری از الگوریتم های پیش��رفته رمزنگاری یکی از گزینه های 
مه��م در جلوگیری از دس��تیابی افراد س��ودجو ب��ه اطلاعات مهم 
کاربران است. البته احراز هویت دومرحله ای یکی دیگر از راهکارهای 

طراحی ش��ده برای افزایش امنیت و مراقبت از حساب های کاربری 
اس��ت، بنابراین کاربران عزیز باید نسبت به فعال کردن این گزینه 
در حس��اب های کاربری خود توجه بیشتری داشته باشند، علاوه بر 
این، از کلیک روی لینک های مشکوک و پیوست های ضمیمه شده 
 در ایمیل ه��ای دریافتی و همچنین ارائه اطلاعات ش��خصی خود 

خودداری کنند.

گروه اجتماعی: بر اساس آخرین 
تصمیمات وزارت کش��ور، سهمیه 
سوخت آن دسته از ناوگان دیزلی که پروانه فعالیت 
اخذ نکرده اند، به صورت پلکانی کاهش پیدا می کند و 
همچنین الزام ارائه سفته از سوی مالکان و رانندگان 
نیز جهت تسهیل فرآیند صدور پروانه فعالیت ناوگان 

حذف شده است. 
به گزارش »وط��ن امروز«، طبق آخرین تصمیمات 
وزارت کش��ور، الزام ارائه س��فته از س��وی مالکان و 
رانندگان جهت تسهیل فرآیند صدور پروانه فعالیت 

ناوگان، حذف شده است.  
بنابر این گزارش، مالکان ناوگان باری دیزلی که قصد 
انج��ام فعالیت درون ش��هری را دارند طبق ماده ۱۵ 
دستورالعمل مدیریت حمل ونقل بار درون شهری باید 
از طریق یکی از شهرداری  های کشور یا دفاتر پستی 
برای ناوگان خود پروانه فعالیت دریافت کنند. گفتنی 
است این پروانه در کل کشور دارای اعتبار بوده و نیازی 
به دریافت پروانه مجدد از سایر شهرداری ها نیست. 
بنا به گفته شهرام آدم نژاد، معاون برنامه ریزی سازمان 
راهداری آن دس��ته از ناوگان دیزلی برون شهری که 
خواستار فعالیت در بخش درون شهری نیز هستند، 

لازم اس��ت در س��امانه www. utcms. ir ثبت نام 
کنند. بر اس��اس آمار ارائه ش��ده از سوی »سازمان 
ش��هرداری ها و دهیاری های کشور« تاکنون حدود 
330 هزار ناوگان در س��امانه وزارت کش��ور ثبت نام 
کرده اند که بیش از 77 ه��زار از این ناوگان ثبت نام 

ش��ده، پروانه فعالیت اخذ کرده اند. بنابر اعلام معاون 
برنامه ریزی سازمان راهداری، سهمیه سوخت ناوگانی 
که در س��ایت وزارت کشور ثبت نام نکنند به صورت 
پلکانی کاهش یافته و در نهایت در ش��هریورماه به 
حداقل ترین میزان ممکن خواهد رسید. قرار بر این 

اس��ت که در مهرماه، سهمیه سوخت کامل فقط به 
آن دس��ته از ناوگانی که پروانه فعالیت اخذ کرده اند، 
اختصاص یابد و به ناوگانی که در سایت وزارت کشور 
ثبت نام نکرده اند نیز سهمیه حداقلی خواهد رسید. در 
همین باره امیر جعفرپور، مدیرکل حمل ونقل عمومی 
و ترافیک شهری سازمان شهرداری  ها درباره کاهش 
سهمیه سوخت ناوگانی که پروانه فعالیت نگرفته اند، 
می گوید: مبنای تخصیص سوخت فقط ثبت نام در 
سامانه نیس��ت و مالکان باید برای خودروی خود از 
طریق مراجعه حضوری به شهرداری مدنظر خود یا 
دفاتر پستی، پروانه فعالیت اخذ کنند. بنابراین مالکان 
ناوگان دیزلی که قصد فعالیت در حوزه درون شهری 
را دارند، برای اینکه سهمیه سوخت خود را به صورت 
کامل دریافت کنند باید از طریق مراجعه حضوری به 
شهرداری شهر مورد نظر یا دفاتر پستی سراسر کشور 
ب��رای ناوگان خود پروانه فعالی��ت دریافت و از قطع 
سهمیه سوخت خود جلوگیری کنند. صدور پروانه 
فعالیت برای ناوگان باری و مس��افری درون شهری 
علاوه بر مزایایی همچون تخصیص سهمیه سوخت 
بر اس��اس پیمایش، موجب زمینه سازی برای ایجاد 

»نظام حمل ونقل بار درون شهری« می شود.  

گروه اجتماعی: رئیس دبیرخانه 
ش��ورای ملی سالمندان گفت: به 
دلیل انفجار جمعیت در ده��ه 60 جمعیت ایران 
به س��وی سالمندی سوق پیدا کرد به نوعی که در 
سال های آینده با سونامی سالمندی مواجه خواهیم 
ش��د.  به گزارش فارس، محسن سلمان نژاد درباره 
وضعیت س��المندی در کشور گفت: سالمندی در 
کشورهای توسعه یافته طی نیم قرن پدید آمد اما 

در ایران در 2۵ سال به وقوع پیوست. 
وی ادامه داد: با توجه به اقش��ار سنی در کشور، 
پیش بینی می ش��ود ایران در 2 ده��ه آینده جزو 
کشورهای سالمند باشد، به طوری که این موضوع 

در صورت پیشرفت س��المندی می تواند کشور را 
به صورت کش��وری س��الخورده نشان دهد. رئیس 
دبیرخانه ش��ورای ملی س��المندان کش��ور افزود: 
متاسفانه همیشه سالمندان در کش��ور را در زمره 
افرادی می دانند که از بیماری های روحی یا جسمی 
رن��ج می برند، در حالی که این نگاه به س��المندان 
هرگز صحیح و شایسته نبوده و نیست. وی با اشاره 
به سند ملی سالمندی گفت: امیدوارم پس از اجرای 

این سند، سالمندان به تعبیری شناخته شوند که 
فقط افراد بالای 60 س��ال را در برگرفته و از دسته 
انواع بیماران جدا شود. رئیس دبیرخانه شورای ملی 
سالمندان گفت: در استان های شمالی کشور درصد 
رشد س��المندی به میانگین جهانی رسیده و این 

زنگ خطری برای کشور است. 
س��لمان نژاد افزود: اکنون کشور به سمت رشد 
جمعیت س��المندی پیش می رود و باید به بحث 

ارتقای خدمات سالمندی نیز توجه ویژه  شود. وی با 
بیان اینکه افزایش رشد جمعیت سالمندی می تواند 
بار اقتصادی برای کشورها و دولت ها داشته باشد، 
اع��لام کرد: دولت ها باید نظام بودجه ای کش��ور را 
طوری تنظیم کنند که س��هم مناسبی از آن برای 
ارائه خدمات به س��المندان تخصیص یابد. رئیس 
دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: اگر از رشد 
جمعیت سالمندی پیشگیری نش��ود، دولت ها بار 
اقتصادی فراوانی متحمل خواهند شد، چرا که رشد 
جمعیت س��المندی یکی از چالش های مهم قرن 
است و باید از دانش کشورهای دنیا برای پیشگیری 

از رشد جمعیت سالمندی بهره کافی برد.

گزارش2

سلامت

کاهش پلکانی سهمیه سوخت ناوگان دیزلی

 رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان:

زنگ خطر سالمندی به صدا درآمده است
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سخنگوی ناجاخبر داد
 ترخیص خودروهای توقیفی

 به مناسبت اعیاد قربان و غدیر
س��خنگوی ناجا گف��ت: به 
مناسبت اعیاد قربان و غدیر 
تا یک هفته پس از عید غدیر 
خودروهای توقیفی از سوی 
پلیس ترخیص می شود.  به 
گزارش میزان، س��ردار س��عید منتظرالمهدی 
گفت: براساس دستور فرمانده نیروی انتظامی 
به مناسبت اعیاد قربان و غدیر خم، خودروها و 
موتوسیکلت هایی که به علت تخلفات رانندگی 
تا این تاریخ توقیف شده اند، مورد عفو و بخشش 
قرار گرفته و ترخیص می شوند.  وی ادامه داد: 
مال��کان این خودروه��ا می توانند تا یک هفته 
بعد از عید غدیر خم با مراجعه به س��تادهای 
ترخیص پلیس راهنمایی و رانندگی در سراسر 
کش��ور نسبت به ترخیص وس��ایل نقلیه خود 
اقدام کنند.  سخنگوی ناجا افزود: این بخشش 
مش��مول وس��ایل نقلیه ای که با حکم قضایی 

توقیف شده اند، نمی شود. 

رئیس اداره حقوقی پلیس راهور ناجا:
 حادثه اتوبوس دانش آموزان 

قابل پیشگیری بود

رئیس اداره حقوقی پلیس راهور ناجا با بیان 
اینکه حادثه اتوبوس دانش آموزان هرمزگانی قابل 
پیشگیری بوده نه »قضا و قدر«، ابراز امیدواری 
کرد در جلسه کمیسیون آموزش مجلس طرح و 
برنامه مشخصی در حوزه اردوهای دانش آموزی 
تدوین شود. سرهنگ محمد ترحمی در گفت وگو 
با تس��نیم با ابراز تاثر از وقوع سانحه دلخراشی 
که ب��رای دانش آموزان هرمزگانی رخ داد، اظهار 
کرد: متاس��فانه این حادثه به قمیت پرپر شدن 
آینده سازان این مرز و بوم تمام شد، این در حالی 
است که مدت هاست زنگ خطر فاجعه تصادفات 
و س��وانح ترافیکی در کشورمان به صدا درآمده 
است. وی با اشاره به تلاش های انجام شده برای 
کاهش آمار تلفات جاده ای از 27 هزار نفر در سال 
84 به کمتر از ۱6 هزار نفر در س��ال 9۵، گفت: 
متاسفانه به رغم این کاهش تلفات، روزانه بیش از 
42 نفر به صورت میانگین بر اثر سوانح رانندگی 
ج��ان خود را از دس��ت می دهند و 8۵0نفر هم 
به دنبال آن مجروح ش��ده و تعداد قابل توجهی 
نیز قطع عضو یا قطع نخاع می شوند. رئیس اداره 
حقوقی پلیس راهور ناجا با تاکید بر اینکه حادثه 
تصادف اتوبوس دختران دانش آموز در اس��تان 
هرمزگان قابل پیش��گیری ب��ود، اضافه کرد: با 
توجه به اینکه ترددهای جاده ای در ش��ب، 30 
درصد امکان تصادف و س��انحه را نسبت به روز 
افزایش می دهد، می ش��د با مدیریت زمان سفر 
و موکول کردن س��فر دانش آموزان ب��ه روز، از 
وقوع این سانحه پیشگیری کرد، چرا که تصاویر 
دوربین های پلیس از راننده اتوبوس نیز نش��ان 
می دهد راننده به رغم اینکه چشمانش باز است 
ولی کاملاً حالت خواب آلوده دارد. ترحمی با بیان 
اینکه کارشناس��ان پلیس بی احتیاطی ناشی از 
خستگی و خواب آلودگی را علت وقوع این سانحه 
عنوان کرده اند، گفت: تحقیقات انجام شده نشان 
می دهد ساعت بیولوژیکی بدن برای خواب هر 
انس��ان حدود س��اعت 4 صبح اس��ت و در این 
س��اعت حتی اگر راننده خواب هم نباشد، زمان 
عکس العمل وی افزایش می یابد و عکس العمل 
او نسبت به سوانح کندتر می شود. وی ادامه داد: 
در این حادثه نیز اتوب��وس حامل دانش آموزان 
پس از برخ��ورد به پایه پل و پ��س از ترکیدن 
لاس��تیک جلوی آن دچار س��انحه می شود که 
اگر ای��ن حادثه در روز اتف��اق می افتاد قطعاً با 
عکس العمل سریع راننده امکان وقوع آن کمتر 
بود. ترحمی با بیان اینکه نباید وقوع این حادثه 
را به قضا و قدر نسبت داد، گفت: در شرایطی که 
می شد برنامه ریزان این سفر برای حرکت کاروان 
دانش آموزان هرمزگانی تدبیر کنند و در صورت 
تدبیر از سوی مس��ؤولان امر، پیشگیری از این 
سانحه امکانپذیر بود لذا نمی توان آن را قضا و قدر 
تلقی کرد. وی با تاکید بر ضرورت تجربه اندوزی 
از چنین حوادث تلخ برای پیش��گیری از وقوع 
حوادث مشابه، اظهار کرد: ما امیدواریم در جلسه 
کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی که 
روز سه شنبه برگزار می ش��ود به طرح و برنامه 
مش��خصی در ح��وزه اردوه��ای دانش آموزی 
برس��یم تا در صورت کوتاه��ی برنامه ریزان این 
س��فرها، این اف��راد تحت تعقیب ق��رار گیرند 
و پلی��س نیز اختی��ار قانونی ب��رای ممانعت از 
 س��فر کاروان های دانش آموزی در ش��ب داشته 

باشد. 
رئی��س اداره حقوقی پلیس راه��ور ناجا در 
پایان خاطرنشان کرد: شواهد امر نشان می دهد 
حرکت این کاروان دانش آموزی در ش��ب هیچ 

ضرورت و دلیل موجهی نداشته است.

رئیس سازمان حج و زیارت اعلام کرد
 آغاز بازگشت حجاج ایرانی 

به کشور

رئیس سازمان حج و زیارت گفت: نخستین 
پرواز بازگشت حجاج جمهوری اسلامی ایران 
به کشور در نخستین ساعت امروز، چهاردهم 

شهریورماه از فرودگاه جده انجام می شود.
به گزارش تسنیم، محمدی با اشاره به پایان 
موس��م حج اظهار کرد: با توجه به پایان موسم 
حج سال جاری و بازگشت توأم با سلامت همه 
حج��اج از منا به مکه مکرمه در روز گذش��ته، 
پروازهای بازگش��ت حجاج به کشور از آغازین 
ساعات صبح امروز از فرودگاه جده آغاز می شود.
وی افزود: همزمان از امروز خروج حجاج از 
مکه مکرمه به س��مت مدینه منوره و فرودگاه 
ج��ده انجام می ش��ود. معاون وزی��ر فرهنگ و 
ارش��اد اس��لامی با اش��اره به هماهنگی ایجاد 
شده با مسؤولان س��ازمان هواپیمایی و وزارت 
حج عربستان، برای تسریع در انجام پروازهای 
بازگشت و استفاده از تسهیلات بیشتر فرودگاه 
مدینه تصریح کرد: طبق برنامه ریزی انجام شده 
بخشی از حجاج مدینه، قبل از ۱4 تا ۱9 شهریور 
علاوه بر فرودگاه جده، از فرودگاه مدینه منوره 
نیز انجام می شود. رئیس سازمان حج و زیارت  
تاکید کرد: تلاش می ش��ود حجاج با پروازهای 
منظم تر ک��ه از 2 فرودگاه جده و مدینه منوره 
به مقصد 20 فرودگاه کشور انجام می شود، به 

سهولت و سلامت به میهن بازگردند.

 دبی��رکل اتحادی��ه انجمن ه��ای اس��لامی 
دانش آم��وزان گف��ت: ب��رای افزای��ش آگاهی 
دانش آم��وزان و توانمند ش��دن آنه��ا، اتحادیه 
انجمن ه��ای اس��لامی دانش آم��وزان اقدام به 
طراحی سلس��له همایش هایی تح��ت عنوان 
»جهان بدون ترور« کرده است. حامد علامتی 
زمان افتتاحیه رس��می ای��ن همایش را نیمه 
اول آبان م��اه در تهران عن��وان کرد و گفت: در 
فواصل زمانی، به صورت منطقه ای برنامه های 
مختلفی در سراسر کشور با محوریت ۵ استان 
خواهیم داشت. علامتی افزود: اوایل سال آینده 
اختتامی��ه این همایش خواهد بود و با ش��روع 
سال تحصیلی نشس��ت ها و کارهای پژوهشی 

دانش آموزان در سراسر کشور آغاز می شود.
 محم��د احمدی بافنده، مدیرعامل ش��رکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه با اش��اره به 
رایگان بودن خدمات متروی تهران در روز اول 
مهر گفت: طرح اس��تقبال از مهر در ش��رکت 
بهره ب��رداری متروی ته��ران از یک ماه پیش 
آغاز ش��ده است که استفاده حداکثری از توان 
مترو، آمادگی برای اعزام قطارهای فوق العاده در 
زمان های پرتردد، ارائه برنامه های ویژه فرهنگی 
و بهینه سازی فضای ایستگاهی از جمله اقدامات 

این طرح است.
 محمدرض��ا غلامی، معاون ام��ور اجتماعی 
و فرهنگی ش��هرداری منطق��ه 7 از برگزاری 
همزمان 2 جش��نواره تفریحی و ورزشی ویژه 
ک��ودک و نوجوان��ان و ش��هروندان تهرانی از 
تاریخ ۱8 ش��هریور در بوستان قصر خبر داد و 
تصریح ک��رد: در کنار برپایی غرفه های کودک 
و نوجوان ش��امل اس��تخر ت��وپ، ماهیگیری، 
نقاشی، گریم کودک، ترامپولینگ و تیروکمان، 
بازی های ورزشی و تفریحی سنتی طناب کشی، 
مچ اندازی، هفت س��نگ، وس��طی، کش بازی و  
بازی ه��ای فکری همچ��ون دوز و... نیز در این 

جشنواره برگزار می شود.
 دکت��ر محمد فران��وش،  دبیر علمی کنگره 
هماتولوژی نوزادان با اشاره به اینکه سرطان های 
نوزادان اغل��ب از دوران جنینی همراه آن بوده 
اس��ت، گفت: انواع تومورهای شکمی، کلیوی، 
کب��دی و مغ��زی از جمله این س��رطان های 
ش��ایع در نوزادان به ش��مار م��ی رود و به طور 
کلی تحقیقات نش��ان داده اخت��لال ژنتیکی 
عمده دلیل این مش��کلات در نوزادان اس��ت. 
دهمین کنگره سراسری انجمن خون و سرطان 
کودکان ای��ران »هماتولوژی ن��وزادان« 22 تا 
24 ش��هریور در مرکز آفرینش های فرهنگی 
و هن��ری کان��ون پ��رورش فکری ک��ودکان و 
 نوجوان��ان در خیاب��ان حجاب ته��ران برگزار 

می شود.
 امی��ر جاویدپور، مع��اون ام��ور اجتماعی و 
فرهنگ��ی منطق��ه 2۱ از برگ��زاری نشس��ت 
 صمیم��ی تعاونی ه��ای کارآفرین��ان مناطق
2۱ و 22، ب��ا عنوان »پاتوق تعاونی های محلی 
کارآفرینان« خبر داد و گفت: هدف از برگزاری 
این قبیل نشست های صمیمی، ایجاد شبکه های 
اجتماعی فعال در حوزه کسب وکارهای کوچک 
و زودبازده، توسعه اقتصاد شهری و ارتقای سطح 
انسجام اجتماعی و اقتصادی تعاونی های ثبت 

شده است.

پلیس

گروه اجتماعی: معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
در نخستین نشست خبری خود که 
در محل سازمان محیط زیست برگزار 
شد با بیان اینکه تشخیص اولویت ها 
مهم تری��ن مس��اله پی��ش روی این 
س��ازمان اس��ت، گفت: بحران اصلی 
محیط زیس��ت کش��ور ما مربوط به 

مصرف آب است.
ب��ه گ��زارش »وط��ن ام��روز«، 
کلانتری با اشاره به اینکه 4 میلیون 
کش��ور  در  بی��کار  فارغ التحصی��ل 
وج��ود دارن��د، اظهار داش��ت: دولت 
نمی توان��د بدون توج��ه به این خیل 
فارغ التحصی��لان بی��کار برنامه ریزی 
داشته باشد. رئیس سازمان حفاظت 
نیروه��ای  درب��اره  محیط زیس��ت 
متخصص این س��ازمان تصریح کرد: 
در حال حاضر نیروی انسانی در حوزه 
ه��وا 20 برابر بخش آب اس��ت و در 

واقع موضوع آب در این سازمان جایگاهی نداشته و 
هیچگاه سازمان محیط زیست در این زمینه مدعی 

نبوده است.
سازمان محیط زیست، متخصص کافی ندارد ■

کلانتری در ادامه با بیان اینکه سازمان حفاظت 
محیط زیست از لحاظ نیروی انسانی بشدت دچار 
ضعف اس��ت، گفت: س��ازمان ب��ه متخصصان در 
حوزه های متعدد نیاز دارد. در ش��هریورماه س��ال 
93 س��تاد احیای دریاچ��ه ارومیه طرح انتقال آب 
از حوضه ش��ماره یک به ش��ماره 2 را به س��ازمان 
حفاظت محیط زیست ارس��ال کرد تا این سازمان 
نظ��ر خود را درباره این طرح ارائه دهد. 3 س��ال از 
آن زمان گذش��ته ولی سازمان هنوز نتوانسته یک 
برگ��ه اظهارنظر درباره این طرح به س��تاد احیای 
دریاچه ارومیه عرضه کند، بنابراین سازمان حفاظت 

محیط زیست، متخصص کافی ندارد.

تراریخته اهمیت چندانی  ■
برای ما ندارد

وی در پاس��خ به این سوال 
که »چرا با ورود شما به سازمان 
تراریخته  مساله  محیط زیست 
در اولوی��ت کاری قرار گرفته و 
نتایج س��لامت برنج تراریخته 
اعلام ش��ده اس��ت؟« با تأکید 
ب��ر اینکه موض��وع محصولات 

تراریخته اهمیت چندانی برای این س��ازمان ندارد، 
گفت: باید از وزیر بهداش��ت بپرس��ید که چرا پس 
از گذش��ت 3/۵ سال بررسی، نتیجه رسمی بررسی 
س��لامت برنج تراریخته را همزمان ب��ا ورود من به 
سازمان محیط زیس��ت اعلام کرده است. وی درباره 
تولید برنج تراریخته در کش��ور گف��ت: وجبی برنج 
تراریخته در کش��ور تولید نمی ش��ود، ما حتی گیاه 

تراریخته در کشور نداریم البته 
مجوز تولید پنب��ه تراریخته از 
کمیته تراریخت��ه وزارت جهاد 
کش��اورزی صادر ش��ده که در 
حال بررسی ریسک آن هستیم 
البته اگر وزارت بهداشت برای 
تولید پنب��ه تراریخت��ه مجوز 
تراریخته وزارت  ندهد، کمیته 
جهاد کشاورزی هم مجوزهای 
لازم را ص��ادر نمی کند، در نتیجه م��ا باید به توافق 

علمی کامل برسیم.
بودجه کفاف نمی دهد ■

کلانت��ری در ادامه این نشس��ت مش��کل اصلی 
س��ازمان محیط زیست کشور را نبود بودجه مناسب 
دانس��ت و گف��ت: بودجه محیط زیس��ت کش��ور از 
بودج��ه 2 منطقه آزاد کمتر اس��ت. این دو منطقه 

بی��ش از 2 هزار میلیارد تومان بودجه 
از دول��ت دریافت می کنن��د و بودجه 
سازمان عریض و طویل محیط زیست 

600میلیارد تومان است.
تخصص کافی ندارم ■

مع��اون رئیس جمهور همچنین با 
تاکی��د بر اینکه در س��ازمان حفاظت 
محیط زیست هر سمت را به متخصص 
آن واگ��ذار می کن��م، گف��ت: من در 
بس��یاری از حوزه های محیط زیستی 
تخصص��ی ن��دارم، بنابرای��ن از افراد 
متخص��ص برای پس��ت های مختلف 
اس��تفاده می کنم. من اینجا هس��تم 
تا س��ازمان را به دس��ت متخصصان 
مدیری��ت کن��م، بنابراین بای��د توان 
مدیریت داشته باشم و کارها را به افراد 
متخصص بسپارم. س��ازمان حفاظت 
محیط زیست باید بتواند از نمک گرفته 
تا آهو و از موش��ک گرفته تا دوچرخه 

اظهارنظر کند.
مسأله ریزگردها تا 3 سال دیگر حل می شود ■

علاوه بر این رئیس سازمان محیط زیست درباره 
برنامه های این سازمان برای حل معضل گرد و غبار 
در جنوب کشور اظهارداشت: 28 منطقه در عراق و 
ای��ران آلودگی گرد و غبار دارند و منش��أ گرد و غبار 
هستند. البته 4 منطقه آلوده ایران معادل ۱0 منطقه 
آلوده کننده عراق است. تالاب های خوزستان، اراضی 
کشاورزی رها شده و مناطق بیابانی از جمله مناطق 
تولید ریزگرد هستند که با کمک سازمان جنگل ها 
و بودجه ۱90 میلیارد تومانی آن س��ر و سامان پیدا 
خواهد کرد. وی ادامه داد: اما بخش عمده ریزگردهایی 
که در کشور عراق است تا به حال در تصرف داعش 
بوده که امکان دسترسی و حل معضل را نداشته ایم 
اما با ایجاد مرکز آموزشی در محدوده نجف و تأمین 
حقابه های زیست محیطی وضعیت ریزگردها تا حدود 

3 سال آینده بهبود پیدا خواهد کرد.

رئیس سازمان محیط زیست در نشست خبری:

تخصصی در مسائل زیست محیطی ندارم
عیسی کلانتری: تراریخته اهمیت چندانی برای سازمان محیط زیست ندارد

زیارت

رئیس س�ازمان محیط زیس�ت: من در 
بس�یاری از حوزه های محیط زیس�تی 
تخصص�ی ن�دارم، بنابرای�ن از اف�راد 
متخص�ص ب�رای پس�ت های مختلف 
اس�تفاده می کنم.بنابرای�ن باید توان 
مدیریت داشته باشم و کارها را به افراد 

متخصص بسپارم 
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